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Zápis z 13. zasedání Zastupitelstva Městské části Praha-Dolní Měcholupy 

konaného dne 29. 1. 2024 v zasedací místnosti ÚMČ 
 

Účastníci: Iveta Běhounková (TOP09), Michal Blažek (TOP09), Renáta Brožková (ODS), Marek Dědik (NO), 

Luboš Ježil (ODS), Jiří Jindřich (ODS), Vladimír Kuba (ODS), Richard Kužel (ODS), Libor Motlík (Pro), 

Martin Svoboda (Pro), Petr Vltavský (ODS); Šárka Fořtová (tajemnice), Martin Kembitzký, Barbora Dubská, 

Monika Slavíková (úřad) 

Veřejnost: dle prezenční listiny 

Omluveni: Jana Doláková (TOP09), Luděk Dostál (ODS), Jan Rajnoch (NO), Vladimír Študent (Pro) 
 

Počet přítomných členů zastupitelstva: 11 z 15 
 

Starosta přivítal přítomné na řádně svolaném 13. veřejném zasedání zastupitelstva městské části a konstatoval, 

že zastupitelstvo je usnášeníschopné. 
 

Zasedání bylo zahájeno v 17:30 hod. (audiozáznam 0:00:00; stenozáznam str. 3) 
 

(audiozáznam 0:01:18; stenozáznam str. 3) 

Jako ověřovatelé zápisu ze zasedání byli zvoleni I. Běhounková a R. Brožková. 

Hlasováno: pro 11, proti 0, zdržel se 0. 

Pro: I. Běhounková, M. Blažek, R. Brožková, M. Dědik, L. Ježil, J. Jindřich, V. Kuba, R. Kužel, L. Motlík, 

M. Svoboda, P. Vltavský 
 

Do návrhového výboru pro tvorbu usnesení byli zvoleni J. Jindřich a M. Svoboda. 

Hlasováno: pro 11, proti 0, zdržel se 0. 

Pro: I. Běhounková, M. Blažek, R. Brožková, M. Dědik, L. Ježil, J. Jindřich, V. Kuba, R. Kužel, L. Motlík, 

M. Svoboda, P. Vltavský 
 

ZVEŘEJNĚNÝ PROGRAM JEDNÁNÍ (audiozáznam 0:02:33; stenozáznam str. 3) 

1. Bezpečnostní situace v MČ 

2. Rozpočet na rok 2024 

3. Žádost o znovu poskytnutí účelové investiční dotace na rok 2024 

4. Rozpočtové opatření zastupitelstva č. 1 

5. Změna termínu čerpání dotace pro účely pořádání hasičského bálu  

6. Vyhlášení dotace z rozpočtu MČ pro rok 2024 

7. Revokace usnesení 

8. Velké rozvojové území 

9. Různé 
 

Starosta k programu uvedl, že byl V. Študentem dán návrh na doplnění bodu Areál Za Zastávkou, ale protože 

k daném tématu v tuto chvíli není nic, co by mělo Zastupitelstvo schvalovat, doporučuje toto jako samostatný 

bod nezařazovat s tím, že přítomní budou informováni v rámci bodu Různé. 

M. Svoboda dal protinávrh, a to zařazení bodu Areál Za Zastávkou jako samostatný bod na program jednání. 

O zařazení bodu Areál Za Zastávkou, jako 5. bod v pořadí bylo hlasováno následovně. 

Hlasováno: pro 5, proti 0, zdržel se 6. návrh nebyl přijat 
Pro: I. Běhounková, R. Brožková, M. Dědik, L. Motlík, M. Svoboda  

Zdržel se: M. Blažek, L. Ježil, J. Jindřich, V. Kuba, R. Kužel, P. Vltavský 
 

Poté bylo hlasováno o programu ve znění, jak byl zveřejněn v pozvánce. 

Hlasováno: pro 7, proti 0, zdržel se 4. návrh nebyl přijat 
Pro: M. Blažek, L. Ježil, J. Jindřich, V. Kuba, R. Kužel, L. Motlík, P. Vltavský  

Zdržel se: I. Běhounková, R. Brožková, M. Dědik, M. Svoboda 
 

Vzhledem k tomu, že došlo k situaci, kdy nebyl schválen ani jeden z navržených programů, vzala si slovo 

R. Brožková a požádala o nové hlasování o programu ve znění, ve kterém byl zveřejněn. S ohledem na to, že 

v tomto případě je navrženo, že bude o Areálu Za Zastávkou informováno v bodě Různé, sdělila, že by ráda 

změnila své hlasování, aby mohlo být v zasedání pokračováno a nemuselo se svolávat v náhradním termínu 

nové zasedání. Předsedající dal tedy znovu hlasovat o programu ve znění, jak byl zveřejněn v pozvánce na 

zasedání. Hlasováno bylo takto: 

Hlasováno: pro 10, proti 0, zdržel se 1. program byl schválen 



2 

 

Pro: I. Běhounková, M. Blažek, R. Brožková, L. Ježil, J. Jindřich, V. Kuba, R. Kužel, L. Motlík, M. Svoboda, 

P. Vltavský  

Zdržel se: M. Dědik  
 

1. Bezpečnostní situace v MČ (audiozáznam 0:06:44; stenozáznam str. 4) 

Starosta informoval o nápadu trestných činů, které se v Dolních Měcholupech udály v listopadu 

a prosinci 2023. Na území spadajícím pod MOP Hostivař se v listopadu udál 1 TČ, a to 1x krádež přední 

registrační značky a v prosinci se udál 1 TČ, a to 1x krádež vozidla a 1 přestupek. Na území spadajícím pod 

MOP Uhříněves se v listopadu udály 3 TČ, a to 1x krádež vloupáním do 2 vozidel, 1x krádež vloupáním do 

prodejny Retail Park a 1x krádež vloupáním do stavební buňky a dále 2 přestupky. V prosinci se na území 

spadajícím pod MOP Uhříněves udály 4 TČ, a to 1x kapesní krádež, 1x ohrožení pod vlivem návykové látky, 

1x poškození vozidla a 1x krádež zboží a dále 2 přestupky. 

Diskuse: nikdo se nepřihlásil 
 

Zastupitelstvo vzalo na vědomí bezpečnostní situaci v městské části za měsíce listopad a prosinec 2023. 

Hlasováno: pro 11, proti 0, zdržel se 0. UZ 13/1  schváleno 

Pro: I. Běhounková, M. Blažek, R. Brožková, M. Dědik, L. Ježil, J. Jindřich, V. Kuba, R. Kužel, L. Motlík, 

M. Svoboda, P. Vltavský 
 

2. Rozpočet na rok 2024 (audiozáznam 0:09:47; stenozáznam str. 5) 

Předseda finančního výboru uvedl, že rozpočet na rok 2024 byl několikrát projednáván finančním výborem, 

který navržený rozpočet schválil a doporučil jeho schválení Zastupitelstvu. 

Diskuse (audiozáznam 0:10:42; stenozáznam str. 5): M. Svoboda  
 

V průběhu příspěvku M. Svobody k úpravě návrhu rozpočtu uplynulo jednacím řádem stanovených 5 min na 

příspěvek do diskuse. Starosta proto nechal hlasovat o udělení slova pro M. Svobodu na dalších 5 minut. 

Hlasováno: pro 10, proti 0, zdržel se 1. návrh byl přijat 
Pro: I. Běhounková, M. Blažek, R. Brožková, M. Dědik, L. Ježil, J. Jindřich, V. Kuba, R. Kužel, L. Motlík, 

M. Svoboda 

Zdržel se: P. Vltavský 
 

Po rozpravě dal starosta hlasovat nejprve o protinávrhu usnesení, který předložil M. Svoboda s doplněním: 

do bodu I. BERE NA VĚDOMÍ odrážku 

- návrh úprav rozpočtu o 8 mil. Kč na projekční práce na nové škole v Malém háji a o 25 mil. na koupi budov 

od firmy Mahrla s.r.o. a snížení rozpočtu o 1,5 mil investice na komunální služby a v podrobnosti členění na 

kapitoly. Návrh rozpočtu MČ je přílohou. 
 

do bodu II. SCHVALUJE upravenou odrážku  

- upravený rozpočet městské části na rok 2024 s příjmy ve výši 46 470 tis. Kč a výdaji 122 218 tis. Kč, schodek 

je kryt třídou 8 - financování ve výši 75 748 tis. Kč, dle přílohy 
 

Hlasováno: pro 3, proti 1, zdržel se 7. návrh nebyl přijat 
Pro: M. Dědik, L. Motlík, M. Svoboda 

Proti: J. Jindřich 

Zdržel se: I. Běhounková, M. Blažek, R. Brožková, L. Ježil, V. Kuba, R. Kužel, P. Vltavský 
 

Poté bylo hlasováno o původně navrženém usnesení.  

Hlasováno: pro 8, proti 1, zdržel se 2. UZ 13/2  schváleno 

Pro: I. Běhounková, M. Blažek, R. Brožková, L. Ježil, J. Jindřich, V. Kuba, R. Kužel, P. Vltavský 

Proti: M. Dědik 

Zdržel se: L. Motlík, M. Svoboda 
 

Zastupitelstvo schválilo rozpočet městské části na rok 2024 s příjmy ve výši 46 470 tis. Kč a výdaji ve výši 

89 218 tis. Kč, schodek je kryt třídou 8 - financování ve výši 42 748 tis. Kč, schválilo příjmy 

a výdaje účelového fondu, rozpočet vedlejší hospodářské činnosti na rok 2024 s výnosy ve výši 1 763 tis. Kč 

a náklady ve výši 1 758 tis. Kč a střednědobý výhled rozpočtu do roku 2029. 
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3. Žádost o znovu poskytnutí účelové investiční dotace na rok 2024 (audiozáznam 0:22:45; 

stenozáznam str. 8) 
Ekonomka městské části vysvětlila, že MHMP v roce 2022 poskytl dotaci na zpracování projektu rekonstrukce 

DPS ve výši 2 mil. Kč a dotaci ve výši 3 mil. Kč na nákup pozemku pro kontejnerovou školku. Vzhledem 

k tomu, že tyto finance na dané akce nejsou dostačující, musí městská část tyto nevyčerpané finance vrátit 

Magistrátu, ale zároveň chce MČ požádat o znovu poskytnutí těchto financí se změnou účelu využití na akci 

rekonstrukce objektu RD Ke Školce 75 na 3 dětské skupiny. 

Diskuse: nikdo se nepřihlásil  
 

Zastupitelstvo schválilo vratku nevyčerpaných účelových investičních prostředků v rámci finančního vyrovnání 

za rok 2023 na akci ORG 81251 Rekonstrukce DPS Dolní Měcholupy ve výši 2 000 000,00 Kč a akci ORG 

81534 Přístavba MŠ v Dolních Měcholupech ve výši 2 993 500,00 Kč a schválilo podání žádosti o znovu 

poskytnutí účelové investiční dotace na rok 2024. 

Hlasováno: pro 11, proti 0, zdržel se 0. UZ 13/3  schváleno 

Pro: I. Běhounková, M. Blažek, R. Brožková, M. Dědik, L. Ježil, J. Jindřich, V. Kuba, R. Kužel, L. Motlík, 

M. Svoboda, P. Vltavský  
 

4. Rozpočtové opatření zastupitelstva č. 1 (audiozáznam 0:26:52; stenozáznam str. 10) 
Ekonomka přítomným vysvětlila, že se jedná o finance, které Magistrát poskytl na zmírnění inflace o které si 

mohou rodiče žádat např. jako příspěvek na kroužky. V loňském roce byly finance předmětem finančního 

vypořádání s MHMP, ale v roce letošním přišla informace, že je musí MČ zavést do svého rozpočtu. S ohledem 

na to, že informace o způsobu nakládání s nevyčerpanou částkou obdržela MČ až ve chvíli, kdy již byl 

zveřejněn návrh rozpočtu na rok 2024, navýší se rozpočet na rok 2024 o danou částku rozpočtovým opatřením. 

Diskuse: nikdo se nepřihlásil 
 

Zastupitelstvo schválilo úpravu závazného ukazatele rozpočtu – navýšení výdajů schváleného rozpočtu 

o 374 000 Kč a navýšení třídy 8 zapojení minulých let o 374 000 Kč. 

Hlasováno: pro 11, proti 0, zdržel se 0. UZ 13/4  schváleno 

Pro: I. Běhounková, M. Blažek, R. Brožková, M. Dědik, L. Ježil, J. Jindřich, V. Kuba, R. Kužel, L. Motlík, M. 

Svoboda, P. Vltavský  
 

5. Změna termínu čerpání dotace pro účely pořádání hasičského bálu (audiozáznam 0:29:21; 

stenozáznam str. 11) 
P. Vltavský k tomuto bodu sdělil, že došlo k formální chybě, kdy se ve veřejnoprávní smlouvě uvedl termín 

vyúčtování dotace do konce roku 2023, jako je to u poskytnutí dotací z rozpočtu MČ obvyklé, ale v tomto 

případě, kdy se hasičský bál, na který je dotace určena, koná až v únoru roku 2024 je potřeba, aby termín pro 

vyúčtování dotace byl posunut. Zároveň informoval, že jako člen výboru SDH Praha-Dolní Měcholupy je při 

projednávání tohoto bodu ve střetu zájmů. 

Diskuse: nikdo se nepřihlásil 
 

Zastupitelstvo schválilo dodatek č. 1 k veřejnoprávní smlouvě o poskytnutí neinvestiční dotace z rozpočtu MČ 

Praha-Dolní Měcholupy upravující termín čerpání dotace subjektem SH ČMS – Sbor dobrovolných hasičů 

Praha-Dolní Měcholupy pro účely pořádání hasičského bálu, který se koná v sobotu 24. 2. 2024. 

Hlasováno: pro 11, proti 0, zdržel se 0. UZ 13/5  schváleno 

Pro: I. Běhounková, M. Blažek, R. Brožková, M. Dědik, L. Ježil, J. Jindřich, V. Kuba, R. Kužel, L. Motlík, M. 

Svoboda, P. Vltavský  
 

6. Vyhlášení dotace z rozpočtu MČ pro rok 2024 (audiozáznam 0:31:38; stenozáznam str. 12) 
Předsedající uvedl, že městská část podporuje spolky působící v Dolních Měcholupech a aby mohla být 

v rozpočtu alokovaná částka poskytnuta žadatelům, musí být dle Pravidel pro poskytování dotací z rozpočtu 

MČ vyhlášen dotační program na rok 2024. Informaci o termínu podání žádostí a příslušné formuláře najdou 

žadatelé na webu městské části v sekci Veřejnoprávní smlouvy, dotace z rozpočtu MČ. 

Diskuse: nikdo se nepřihlásil 
 

Zastupitelstvo vyhlásilo dotační řízení z rozpočtu Městské části Praha-Dolní Měcholupy. 

Hlasováno: pro 11, proti 0, zdržel se 0. UZ 13/6  schváleno 

Pro: I. Běhounková, M. Blažek, R. Brožková, M. Dědik, L. Ježil, J. Jindřich, V. Kuba, R. Kužel, L. Motlík, M. 

Svoboda, P. Vltavský  
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7. Revokace usnesení (audiozáznam 0:33:30; stenozáznam str. 12) 
Z podnětu kontrolního výboru je zařazeno na program revokování usnesení týkajícího se směny pozemku, 

kterou MHMP nepodpořil s odůvodněním, že městská část nemůže mít ve správě a směnit pozemky, které jsou 

v jiném katastrálním území. Z toho důvodu bylo zastupitelstvem schváleno odsvěření majetku – předmětného 

pozemku, a protože již tedy MČ nemůže úkoly ze schváleného usnesení č. 8/6 z 26. 6. 2023 naplnit, musí být 

toto usnesení zrušeno. 

Diskuse: nikdo se nepřihlásil 
 

Zastupitelstvo vzalo na vědomí usnesení Zastupitelstva MČ číslo 8/6 ze dne 26. 6. 2023, vzalo na vědomí, že 

směna pozemku byla ze strany MHMP zamítnuta s odůvodněním, že MČ nemůže spravovat pozemek v k.ú. 

jiné městské části a že další postup ohledně směny pozemku je řešen usnesením Zastupitelstva číslo 10/5 ze dne 

27. 11. 2023. 

Zastupitelstvo revokovalo usnesení Zastupitelstva MČ Praha-Dolní Měcholupy číslo 8/6 ze dne 26. 6. 2023. 

Hlasováno: pro 11, proti 0, zdržel se 0. UZ 13/7  schváleno 

Pro: I. Běhounková, M. Blažek, R. Brožková, M. Dědik, L. Ježil, J. Jindřich, V. Kuba, R. Kužel, L. Motlík, M. 

Svoboda, P. Vltavský  
 

8. Velké rozvojové území (audiozáznam 0:00:00; stenozáznam str. 13) 
Starosta uvedl, že se jedná o území na východ od historického jádra Dolních Měcholup mezi stávající 

zástavbou a budoucím obchvatem. MČ má na tuto lokalitu zpracovanou urbanistickou studii a požádala o 

změnu územního plánu. Většinový investor v této lokalitě nyní předložil návrh úpravy studie a o důvodech této 

změny přítomné seznámil pan Tomáš Ctibor z firmy 4ct s.r.o., který promítl prezentaci návrhu aktualizace 

studie rozvoje lokality s komentářem. 

Představení studie (audiozáznam 0:37:32; stenozáznam str. 13): T. Ctibor (4ct), J. Jindřich 

Diskuse (audiozáznam 0:48:59; stenozáznam str. 15): M. Svoboda, J. Jindřich, T. Ctibor, V. Kuba, L. Ježil 
 

Zastupitelstvo hlasovalo o zapracování úpravy návrhu změny územního plánu Z3458 dle parametrů předložené 

koncepční studie následovně. 

Hlasováno: pro 3, proti 4, zdržel se 4. usnesení nebylo přijato 

Pro: J. Jindřich, V. Kuba, M. Svoboda,  

Proti: I. Běhounková, R. Brožková, L. Ježil, L. Motlík 

Zdržel se: M. Blažek, M. Dědik, R. Kužel, P. Vltavský 
 

9. Různé 
➢ J. Jindřich (audiozáznam 1:06:53; stenozáznam str. 19) – informace o areálu Za Zastávkou, informace o 

probíhajících jednáních s firmami Sbeko a Mahrla 

➢ J. Jindřich (audiozáznam 1:10:31; stenozáznam str. 20) – informace o postupu přípravy pro územní řízení na 

novou ZŠ a MŠ v Malém háji; informace o postupu ke zřízení 3 dětských skupin v objektu v ulici Ke Školce  

➢ J. Jindřich (audiozáznam 1:12:13; stenozáznam str. 20) – informace k přípravě obchvatu a pocitové mapě 

k VRT 

➢ I. Běhounková (audiozáznam 1:13:51; stenozáznam str. 20) – dotaz k rekonstrukci DPS 

Diskuse: J. Jindřich 

➢ M. Svoboda (audiozáznam 1:14:54; stenozáznam str. 21) – příspěvek a dotazy k areálu Za Zastávkou 

Diskuse: J. Jindřich, M. Svoboda, V. Kuba 

➢ L. Motlík (audiozáznam 1:23:58; stenozáznam str. 22) – nový záměr na pacht areálu Za Zastávkou na 6 

měsíců 

Diskuse: J. Jindřich, L. Motlík, M. Svoboda 

➢ M. Svoboda (audiozáznam 1:25:58; stenozáznam str. 23) – dotaz na zajištění parkovacích míst v Malém háji 

Diskuse: J. Jindřich 

➢ M. Svoboda (audiozáznam 1:27:19; stenozáznam str. 23) – dotaz na agility hřiště 

Diskuse: J. Jindřich, M. Svoboda 

➢ M. Svoboda (audiozáznam 1:28:48; stenozáznam str. 24) – dotaz na možnost zajíždění linky 204 do Malého 

háje, dotaz na návrh rozšíření stávající ZŠ 

Diskuse: J. Jindřich, M. Svoboda 

➢ L. Motlík (audiozáznam 1:35:06; stenozáznam str. 25) – dotaz na možnost vytvořit v rámci VÚR strategický 

dokument, který by mapoval strategické investice a rozvoj DM 

Diskuse: J. Jindřich 
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➢ M. Dědik (audiozáznam 1:36:16; stenozáznam str. 25) – dotaz, proč je nový plán na rozšíření stávající ZŠ, 

když je v plánu nová škola v Malém háji 

Diskuse: J. Jindřich, M. Dědik, I. Běhounková 

 

 

 

 

 

 

 

Zasedání zastupitelstva bylo ukončeno ve 19:20 hodin. 

Nedílnou součástí zápisu jsou Usnesení zastupitelstva MČ Praha-Dolní Měcholupy číslo 13/1-7 

ze dne 29. 1. 2024, doslovný přepis diskuse a vlastnoručně podepsaná prezenční listina. 

 

 

 

Zapsala: B. Dubská 
 

Ověřovatelé: 

 

 

 

 

.........................................…... 

Bc. Iveta Běhounková 

 

 

 

 

.........................................…... 

Renata Brožková

.........................................…... 

Mgr.A. Jiří Jindřich, starosta 

MČ Praha-Dolní Měcholupy 

 


